
 
Vänsterpartiet 

Enkel fråga 
Till Kommunalrådet Anders Rubin 

 

Fråga angående kvaliteten i förskolan 

Vi har på senare tid nåtts av olika rapporter om förskolan i Malmö. Det är svårt att hinna 
med utbyggnaden, akutförskolor öppnas, provisoriska lokaler har sämre standard än 
permanenta.  
 
Det är svårt att rekrytera utbildad personal, det gamla målet om 50 % förskollärare och 50 % 
barnskötare är långt borta. Skillnaden mellan olika förskolor är stor, vissa 
förskoleavdelningar saknar idag helt förskollärare. Helt outbildad personal arbetar idag på 
många av våra förskolor, något som inte skedde för ett antal år sedan. 
 
Barngruppernas storlek ökar, personal känner sig svikna på löften om färre barn per grupp 
och säger upp sig. Malmö har långt till Skolverkets riktmärken som är 6-12 barn i grupper 
med 1-3-åringar, och 9-15 barn i grupper med 4-5 åringar.  
 
Förskolor ringer föräldrarna och ber dem att hämta sina barn tidigare för att säkerheten inte 
kan garanteras när det saknas personal. Föräldrar funderar på att lämna Malmö på grund av 
oro för kvaliteten. 
 
Är detta en rimlig utveckling? Nej, det är en förödande utveckling som kommer att få stora 
framtida konsekvenser, vi vet alla att en kvalitativ hög förskoleverksamhet är det som kan 
göra skillnad för barn som kommer från studieovana hem. Med den utveckling vi nu ser går 
vi mot en framtid där barnens hemförhållanden får ännu större betydelse, och förskolans 
kompensatoriska roll minskar. Arbetsförhållandena på förskolorna blir sämre och det blir 
ännu svårare att rekrytera personal. 
 
  
Min enkla fråga är: 

 Tycker du att kvaliteten inom Malmös förskolor utvecklas i rätt riktning? 
 
 
 
Malmö den 7 februari 

 


